
Protokół
z posiedzenia

Komisji Komunalno – Finansowej Nr II,
Komisji Edukacji Nr II,

Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Nr III,
oraz

Komisji Rozwoju Wsi Nr III
z dnia 16 maja 2022 r.

Pkt 1
Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  o  godz.  14.30 otworzył  wspólne

posiedzenie Komisji. Zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczyło 9 członków Komisji

Komunalno-  Finansowej  (załącznik  nr  1),  6  członków  Komisji  Edukacji  (załącznik  nr  2),

6 członków  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  (załącznik  nr  3)  oraz  7  członków

Komisji Rozwoju Wsi (załącznik nr 4), .

Uczestnicy posiedzenia nie będący członkami komisji:

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września;

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września;

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września;

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury;

Jan Krotoszyński, naczelnik Wydziału Inwestycyjno – Komunalnego;

Robert Stachowicz, kierownik Referatu Inwestycyjnego;

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni;

Mariusz Pierzchliński, dyrektor Wrzesińskich Obiektów Sportowo-Rekreacyjnych; 

Anita Grabarek, młodszy referent w Biurze Rady;

Agnieszka Kasprzak, samodzielny referent w Biurze Rady;

Paweł Kamiński, Prezes Zarządu Doradztwa Gospodarczego PMC Sp. z o.o.;

Media;

Pkt 2

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  przedstawił  porządek  obrad

wspólnego posiedzenia komisji (załącznik nr 5).
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Porządek obrad

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Omówienie materiałów na XXXV sesję Rady Miejskiej we Wrześni.

4. Wolne głosy radnych.

5. Zakończenie posiedzenia.

   

Pkt 3

1) Jan  Krotoszyński,  naczelnik  Wydziału  Inwestycyjno  –  Komunalnego omówił  projekt

uchwały  w  sprawie:  zaliczenia  drogi  znajdującej  się  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Września  do

kategorii dróg gminnych.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w sprawie: zaliczenia  drogi  znajdującej  się  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Września  do

kategorii dróg gminnych.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zaliczenia drogi znajdującej się na terenie Miasta i

Gminy Września do kategorii dróg gminnych.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w sprawie:  zaliczenia  drogi  znajdującej  się  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Września  do

kategorii dróg gminnych.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zaliczenia drogi znajdującej się na terenie

Miasta i Gminy Września do kategorii dróg gminnych.

2)  Jan  Krotoszyński,  naczelnik  Wydziału  Inwestycyjno  –  Komunalnego omówił  projekt

uchwały  w  sprawie:  ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej  położonej  na  terenie  Miasta  i  Gminy

Września.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie: ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej  położonej  na  terenie  Miasta  i  Gminy

Września.
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Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: ustalenia przebiegu drogi gminnej położonej na terenie

Miasta i Gminy Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej  położonej  na  terenie  Miasta  i  Gminy

Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej

położonej na terenie Miasta i Gminy Września.

3)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na  oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony, w

trybie przetargowym,  nieruchomości położonej w Grzybowie,  oznaczonej jako działka o nr geod.

68/2 o powierzchni 0,2415 ha.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na  oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony, w trybie

przetargowym, nieruchomości położonej w Grzybowie, oznaczonej jako działka o nr geod. 68/2 o

powierzchni 0,2415 ha.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na  oddanie w dzierżawę na czas

nieoznaczony,  w trybie przetargowym,  nieruchomości położonej w Grzybowie,  oznaczonej  jako

działka o nr geod. 68/2 o powierzchni 0,2415 ha.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na  oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony, w trybie

przetargowym, nieruchomości położonej w Grzybowie, oznaczonej jako działka o nr geod. 68/2 o

powierzchni 0,2415 ha.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę

na czas nieoznaczony, w trybie przetargowym, nieruchomości położonej w Grzybowie, oznaczonej

jako działka o nr geod. 68/2 o powierzchni 0,2415 ha.

3



4)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na oddanie w najem na czas nieoznaczony części

nieruchomości  o nr geod.  1184/4, położonej we Wrześni  w rejonie ulicy Konopnickiej  oraz na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy najmu.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie: wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  najem  na  czas  nieoznaczony  części

nieruchomości  o nr geod.  1184/4, położonej we Wrześni  w rejonie ulicy Konopnickiej  oraz na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy najmu.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  najem  na  czas

nieoznaczony części  nieruchomości   o  nr  geod.  1184/4,  położonej  we Wrześni  w rejonie  ulicy

Konopnickiej oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy najmu.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  najem  na  czas  nieoznaczony  części

nieruchomości  o nr geod.  1184/4, położonej we Wrześni  w rejonie ulicy Konopnickiej  oraz na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy najmu.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na oddanie w najem na

czas nieoznaczony części nieruchomości  o nr geod. 1184/4, położonej we Wrześni w rejonie ulicy

Konopnickiej oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy najmu.

5)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na  oddanie w najem na czas nieoznaczony części

nieruchomości o nr geod. 1447/6, położonej we Wrześni przy ulicy Wielkopolskiej oraz na odstąpienie

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy najmu.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie: wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  najem  na  czas  nieoznaczony  części

nieruchomości o nr geod. 1447/6, położonej we Wrześni przy ulicy Wielkopolskiej oraz na odstąpienie

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy najmu.
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Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  najem  na  czas

nieoznaczony  części  nieruchomości  o  nr  geod.  1447/6,  położonej  we  Wrześni  przy  ulicy

Wielkopolskiej oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy najmu.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  najem  na  czas  nieoznaczony  części

nieruchomości o nr geod. 1447/6, położonej we Wrześni przy ulicy Wielkopolskiej oraz na odstąpienie

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy najmu.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na oddanie w najem na

czas  nieoznaczony  części  nieruchomości  o  nr  geod.  1447/6,  położonej  we  Wrześni  przy  ulicy

Wielkopolskiej oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy najmu.

6)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów najmu  z

dotychczasowymi najemcami, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony

do 3 lat.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych  umów najmu z dotychczasowymi

najemcami, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu z

dotychczasowymi najemcami, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony

do 3 lat.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych  umów najmu z dotychczasowymi

najemcami, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych
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umów najmu z dotychczasowymi najemcami, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na

czas oznaczony do 3 lat.

7)  Krystian  Kędziora,  dyrektor  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni  omówił  projekt

uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  warunków  przyznawania  i

odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie: zmiany  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  warunków  przyznawania  i

odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków

przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  warunków  przyznawania  i

odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  w  sprawie

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi

opiekuńcze,  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami

psychicznymi.

8) Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w

sprawie: udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Wrzesińskiego.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Wrzesińskiego.
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Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu

Wrzesińskiego.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Wrzesińskiego.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  udzielenia  pomocy  finansowej  dla

Powiatu Wrzesińskiego.

9) Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września omówiła projekt uchwały w sprawie:

przyjęcia Aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Września na lata 2021

– 2030. Poinformowała, że na posiedzenie wspólnych komisji przybył Pan Paweł Kamiński, Prezes

Zarządu Doradztwa Gospodarczego PMC Sp. z o.o., który będzie do dyspozycji Radnych.

Radny Damian Staniszewski  zapytał,  czy  program ten,  umożliwia  w przyszłości  udzielania  z

budżetu Miasta i Gminy Września dotacji na wymianę pieców, jeśli taka będzie w przyszłości wola

Rady Miejskiej?    

Paweł Kamiński  odpowiedział, że jeżeli chodzi o wsparcie dla mieszkańców, to jest to jedno z

zadań,  które  przewiduje  wsparcie  w  zakresie  OZE  na  działania  w  energetyce  oraz  na

termomodernizację,  przy  czym przeważającym w przypadku tego typu dofinansowaniach,  będą

dotyczyły  działań  termomodernizacyjnych  na  obiektach  finansowanych  z  WRPO (Wielkopolski

Regionalny Program Operacyjny).  

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy dobrze rozumie, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby w

przyszłości  Rada  Miejska,  przynajmniej  tą  aktualizację  Planu  Gospodarki  Niskoemisyjnej,

podejmowała taką uchwałę odnośnie dotacji?  

Paweł  Kamiński  odpowiedział,  że  absolutnie  nie.  Wyjaśnił,  że  sam dokument  służy  jak  plan

działań w zakresie do pozyskiwania funduszy europejskich. Na chwile obecną w budżecie, jest tak

że w zadaniach w zakresie termomodernizacji,  czyli z WRPO regułą było, że działanie musiało

wynikać z planu gospodarki niskoemisyjnej, że działania muszą mieć imienny wpis do PGN, stąd

jest  wykaz  nieruchomości,  które  będą  miały  podlegać  termomodernizacji.  Powiedział,  że  jeśli

chodzi o kwestie wykluczenia to nie i zawsze można wyjść jako budżet miasta powyżej tego planu. 
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Radny Kornel Tomczak powiedział, że w aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej, pojawiły

się  sugestie  działań  polegających  na  termomodernizacji  budynków znajdujących  się  w  zasobie

gminy, w której wskazana jest perspektywa z 2021-2030. Zapytał, czy są planowane inwestycje

związane z termomodernizacją budynków z zasobu komunalnego w roku bieżącym? 

Joanna Andrzejak,  Sekretarz  Miasta  i  Gminy Września odpowiedziała,  że  wszystko  będzie

zależało  od ewentualnie  pojawiających się  możliwości  pozyskania zewnętrznych dofinansowań.

Podkreśliła, że ten dokument służy jako narzędzie do pozyskiwania środków zewnętrznych.

Radny Kornel Tomczak zapytał,  czy w kwestii  wymiany źródeł ciepła w budynkach z zasobu

komunalnego,  to  także  jest  taka  sama odpowiedz,  czyli  na  chwile  obecną nie  ma konkretnych

planów, ale służy to jako podstawa do wystąpienia o dofinansowanie?            

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że tak.

Radny Stefan Ogrodowicz zapytał, czy wojna na Ukrainie, będzie miała wpływ na analizę oraz na

Plan Gospodarki Niskoemisyjnej?

Paweł Kamiński odpowiedział, że plan gospodarki niskoemisyjnej przewiduje, planuje działania na

przyszłość i nie jest to tak, że plan musi zostać wykonany, plan może być wykonany, może być

źródłem  informacji  do  planowania  wydatków  budżetowych  oraz  wydatków  inwestycyjnych  na

przyszłość. Powiedział, że w ramach nowych wymagań jakie nałożył Fundusz Ochrony Środowiska

na opracowanie tego typu dokumentów, wymagane jest raportowanie realizacji poprzedniego PGN-

u  aby  zachować  ciągłość  dokumentów.  Wyjaśnił,  że  jeżeli  chodzi  o  wpływ  aktualnej  sytuacji

politycznej, czy geopolitycznej na punkcie gospodarczym na realizacje tego planu, będzie o tyle

istotny,  że  zniechęci  dużą  część  inwestorów  do  wchodzenia  w  np.:  błękitne  paliwa  gazowe,

ponieważ wiele osób zostaje namówionych na gazyfikacje swojego ogrzewania versus węgiel, bo

było taniej i czyściej a teraz okazuje się, że jest to dużo droższe źródło ciepła. Powiedział, że będzie

to bardziej polegało na problemach organizacyjnych i w przekonywaniu, uspokajaniu ewentualnych

beneficjentów  do  tego,  aby  iść  w  kierunku  ekologicznego  podejścia  do  energii  niż  samego

planowania.  Plany  nadal  pozostają  w  mocy  a  wszelkie  działania  w  zakresie  z  kierunku  Unii

Europejskie są nadal podtrzymywane oraz należy się zastanowić nad tym, aby spowolnić procesy

termomodernizacyjne źródeł energii na korzyść przydzieloną dla tego, że jest COVID-19, czy że on

jest, to należy przyspieszyć działania aby jak najbardziej uniezależnić się od paliw kopalnych, które

w dużej mierze pochodziły ze wschodu. Wyjaśnił, że jeśli chodzi o realizację planu, to w okresie

najbliższego roku lub półtorej okaże się jak to będzie wyglądało z perspektywy Unii Europejskiej.
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Poinformował, że są coraz większe szanse, że będzie uruchomiony Krajowy Plan Odbudowy w

którym przeznaczone jest 5,5 mld na działania OZE i bliskiej emisji. Działania, które są opisane w

aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej, będą mogły być tam realizowane, pod warunkiem

zgody politycznej na to działanie.  

 

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  przyjęcia Aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy

Września na lata 2021 – 2030.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przyjęcia  Aktualizacji  Planu  Gospodarki

Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Września na lata 2021 – 2030.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: przyjęcia Aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy

Września na lata 2021 – 2030.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  przyjęcia Aktualizacji Planu Gospodarki

Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Września na lata 2021 – 2030.

10)  Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  omówiła  projekt  uchwały  w

sprawie: zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września

na lata 2022-2033.

Radny Kornel Tomczak  zapytał, jakie inne zadania poza budową i przebudową ulicy 68 Pułku

Piechoty, są przewidziane w pierwszym zadaniu z uzasadnienia?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że między innymi

będzie budowa drogi w ramach funduszu FOGR, między Gutowem Wielkim a Bierzglinem oraz

inne drobniejsze inwestycje, między innymi chodniki.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy chodniki są zlokalizowane na terenie miasta, czy na terenie

wsi?
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Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  na  terenie

miasta i wsi. 

Radny Kornel Tomczak zapytał, gdzie konkretnie?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że lista jest długa a

na  ile  wystarczy  środków,  będzie  wiadomo  dopiero  po  realizacji  głównych  zadań,  czyli  np.:

inwestycja  na  ulicy  68  Pułku  Piechoty.  Powiedział,  że  na  chwile  obecną  przy  ogłaszaniu

przetargów, niczego nie można być pewnym, ponieważ albo nie ma ofert lub są dużo droższe niż

często wynika z kosztorysów. Wykonawcy często zgłaszają, że uzyskują ceny na różnego rodzaju

materiały, które są ceną tygodnia a nawet ceną dnia. Jest to rynek, bardzo rozchwiany i trudno jest

na chwile obecną przewidzieć co da się wykonać za trzy miesiące a co dopiero do końca roku.

Wyjaśnił, że jest to pod tym względem bardzo trudne i mało przewidywalna sytuacja. Gmina musi

skupić się na zadaniach, które są już kontynuowane oraz na tych, które są finansowane w dużym

stopniu z dotacji, po to, aby tej dotacji nie stracić.  

Radny Kornel Tomczak  zapytał, czy na ten moment priorytetem jest przebudowa ul. 68 Pułku

Piechoty a jeśli coś pozostanie, to mają szanse na realizacje również pozostałe chodniki?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak.

Radny Kornel Tomczak zapytał na co miałaby zostać przeznaczona kwota w wysokości 3,7 mln.

zł w zad. 19 z uzasadnienia oraz skąd ona się tam znalazła? 

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że jest to kwota,

którą  Gmina chce  dołożyć  do już  zapisanej  w budżecie.  Wyjaśnił,  że  są  to  środki,  które  będą

przeznaczone na wykonanie prac remontowych w budynku oraz wszystkich instalacji z wyjątkiem

urządzeń, które są sfinansowane z innego źródła np.: stacja do uzdatniania wody, które są niezbędne

do funkcjonowania tego obiektu. 

Radny  Kornel  Tomczak  zapytał,  jakie  są  to  przykłady  instalacji  poza  tymi  wspomnianymi

wcześniej?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że z dotacji Gmina

zakupiła wspomniane wcześniej urządzenia, które teraz trzeba zamontować, dokupić wszystko, to

co jest potrzebne, aby je podłączyć. Jest to cały szereg różnych rzeczy.     

10



Radny Kornel Tomczak zapytał jakich wydatków dotyczy zadanie budżetowe powiększone o 130

tys.  zł  w  dziale  administracja  publiczna,  rozdział  75075  promocja  jednostek  samorządu

terytorialnego? 

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że jest to między

innymi projekt  niedziel  na ul.  Wrzosowej.  Powiedział,  że Gmina planuje dalszy cykl  festynów,

które się tam co tydzień odbywają. 

Radny Kornel Tomczak zapytał o wydatki powiększone o blisko 3 mln. zł, wpisane w dział 900

rozdział 90002 gospodarka odpadami komunalnymi?

Radny Robert Smodlibowski opuścił posiedzenie wspólnych Komisji.

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  jest  to

rozliczenie roku ubiegłego w ramach systemu odpadowego.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy tej kwoty zabrakło?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że jest to kwota,

która nie została wydatkowana, ponieważ były mniejsze koszty.

Radny Damian Staniszewski zapytał o których ZRID-ach jest mowa w uzasadnieniu pkt. 2 wykup

gruntów zwiększony o kwotę 1 386 000,00 złotych?  

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że nie pamięta ale

są to dokładnie decyzje ZRID-owskie.

Radny Damian Staniszewski  poprosił  o  informacje,  których  wykupów i  których ZRID-ów to

dotyczy na najbliższe posiedzenie Rady Miejskiej.

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak.

Radny Damian Staniszewski  zapytał, które są to tereny rekreacyjne zasilone kwotą 450 tys. zł

znajdujące się w pkt. 16 zagospodarowanie terenów rekreacyjnych na terenie Gminy Września?
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Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że są to działania

planowane w różnych miejscach. Powiedział, że w zależności czy Gminie uda się pozyskać dotację

na np.: prace przy pomniku 68 Pułku Piechoty. Jest to kwota, którą Gmina chciałaby wydać na ten

cel.  Wyjaśnił,  że projektów jest  zdecydowanie na znacznie większą kwotę,  niż będzie środków,

nawet po dołożeniu tych 450 tys. złotych.

Radny Damian Staniszewski  zapytał, czy w tym punkcie znajduje się również Ogród Bractwa

Kurkowego?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że nie.

Radny Stefan Ogrodowicz zapytał o ile procent wzrosły rachunki za gaz i energie w Urzędzie oraz

jak przebiega harmonogram pracy dla głównej inwestycji wiaduktów na ul. Działkowców?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że były takie rachunki

za media, które wzrosły o 200%. Powiedziała, że przykładem jest jedna ze świetlic wiejskich, gdzie

rachunek był na tyle duży, że jeśli jesienią otrzymają drugi taki, to funduszy sołeckich w całości nie

starczy na  pokrycie mediów. Wyjaśniła, że są bardzo duże rachunki dla jednostek samorządowych,

czyli  Biblioteka  i  Muzeum,  które  przekroczyły  dwukrotnie  zaplanowane  środki  w  budżecie.

Poinformowała, iż pomimo że stawka podatku VAT jest obniżona i zerowa, to i tak rachunki nie

mieszczą się  w budżetach. Nie wiadomo, czy stawka będzie utrzymana, czy powróci na swoje tory

od  jesieni,  ponieważ,  jeżeli  się  tak  wydarzy,  to  media  będą  jednym  z  głównym  a  nawet

podstawowym wydatkiem budżetu.

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że jeśli chodzi o

kwestie tuneli, to wykonawca jest na etapie „dopinania” współpracy z podwykonawcą, który będzie

wykonywał ściany szczelinowe, czyli główny element konstrukcji tuneli.              

Radny Bogumił Kwiatkowski  zapytał jaki będzie obecny koszt dofinansowania zakupu pojazdu

do Komendy Powiatowej Policji oraz do Komendy Państwowej Straży Pożarnej?   

Tomasz  Kałużny,  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  wkład  Gminy  w

samochód  policyjny wyniesie 50%,  natomiast  wóz Straży  Pożarnej  kwota  wyniesie  ok.  1  mln.

złotych.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy są planowane „Niedziele za Miastem”?
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Tomasz  Kałużny,  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  wszyscy  Sołtysi

negatywnie zaopiniowali kontynuowanie tego programu, już kilka lat temu. 

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  i

Gminy Września na lata 2022-2033.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 8 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2022-2033.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym się”,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2022-2033.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2022-2033.

11)  Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  omówiła  projekt  uchwały  w

sprawie: zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 8 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany

uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym się”,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały

w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.

13



Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwały

budżetowej na rok 2022.

12)  Radny  Damian  Staniszewski  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do

sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla  terenów położonych we

Wrześni w rejonie ulicy Gnieźnieńskiej i Czerniejewskiej.

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września powiedział, że została wykonana analiza

zasadności przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla

terenów położonych we Wrześni w rejonie ulicy Gnieźnieńskiej i Czerniejewskiej (załącznik nr 6).

Wyjaśnił, że najważniejszym argumentem, który podważa sensowność wywoływania tego planu,

jest  fakt,  że  obszar  w  granicach  objęty  projektem  uchwały,  jest  niezgodny  ze  studium

zagospodarowania  przestrzennego.  Poinformował,  że  właściciele  tych  terenów  nie  są

zainteresowani zmianą wykorzystania tego terenu pod budownictwo mieszkaniowe.     

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  1  głosem „za”,  5  głosami „przeciw”,  0  głosów

„wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do

sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla  terenów położonych we

Wrześni w rejonie ulicy Gnieźnieńskiej i Czerniejewskiej.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  3  głosami  „za”,  6  głosami

„przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”,  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w

sprawie:  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla

terenów położonych we Wrześni w rejonie ulicy Gnieźnieńskiej i Czerniejewskiej. 

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 1 głosem „za”, 6 głosami „przeciw”, 0 głosów

„wstrzymujących się”, negatywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do

sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla  terenów położonych we

Wrześni w rejonie ulicy Gnieźnieńskiej i Czerniejewskiej.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  1  głosem  „za”,  4

głosami „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały

w sprawie:  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

dla terenów położonych we Wrześni w rejonie ulicy Gnieźnieńskiej i Czerniejewskiej.
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13)  Radny  Damian  Staniszewski  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie:  ustanowienia  zespołu

przyrodniczo-krajobrazowego „Gozdowo Młyn”.

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i  Gminy Września  powiedział,  że proponowany projekt

uchwały  o  ustanowieniu  zespołu  przyrodniczo-krajobrazowego  „Gozdowo  Młyn”  stoi  w

sprzeczności z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego uchwalonego dnia 11 lipca

2012 roku poprzez Radę Miejską we Wrześni w sprawie miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego dla zbiornika wodnego w miejscowości Gozdowo. Wyjaśnił, że ten plan zakładał

realizację w tym miejscu zalewu podobnego do znajdującego się na Lipówce. Projekty tego zalewu

istnieją od wielu lat, natomiast w roku 2012 przybrały formę uchwały Rady Miejskiej w sprawie

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  zbiornika  wodnego  w  miejscowości

Gozdowo. Poinformował, że jakiś czas temu została wykonana dokumentacja tego zbiornika oraz

że w trakcie nastąpiła w Polsce zmiana obszarów dotyczących zbiorników wody. W roku 2016

powstało Gospodarstwo Wody Polskie, które na chwile obecną zajmuje się wodami i ciekami na

terenie całego kraju.  Wyjaśnił,  że  kiedy był  uchwalany miejscowy plan  i  wykonywany projekt

techniczny zbiornika, zajmował się tym Zarząd Wód i Melioracji przy Urzędzie Marszałkowskim

Województwa Wielkopolskiego i  w wyniku ustawowej zmiany,  zajmują się  tym Wody Polskie.

Powiedział,  że Starosta Wrzesiński rozpoczął działania z Wodami Polskimi w sprawie realizacji

budowy zbiornika. Odbyły się spotkania z Dyrektorem Wód Polskich w Wielkopolsce i na chwile

obecną  trwają  prace  nad  wydaniem  decyzji  środowiskowej  w  sprawie  zbiornika  wodnego.

Poinformował, że w związku z brakiem wody na terenie Wielkopolski, jest uzasadnione, aby takie

zbiorniki powstawały.  Omawiany projekt  uchwały,  jest  w sposób rażący a nawet  wykluczający,

kłóci się z powstaniem zbiornika wodnego. W związku z tym uważa, że jest to działanie dziwne i

niezrozumiałe, aby taką metodą sabotować powstanie zbiornika wodnego w Gozdowie.                   

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  1  głosem „za”,  5  głosami „przeciw”,  0  głosów

„wstrzymujących  się”,  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie: ustanowienia

zespołu przyrodniczo-krajobrazowego „Gozdowo Młyn”.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  3  głosami  „za”,  6  głosami

„przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”,  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w

sprawie: ustanowienia zespołu przyrodniczo-krajobrazowego „Gozdowo Młyn”. 

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 1 głosem „za”, 6 głosami „przeciw”, 0 głosów

„wstrzymujących się”,  negatywnie   zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  ustanowienia

zespołu przyrodniczo-krajobrazowego „Gozdowo Młyn”.
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Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5  radnych,  1  głosem  „za”,  4

głosami „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały

w sprawie: ustanowienia zespołu przyrodniczo-krajobrazowego „Gozdowo Młyn”. 

Pkt 4/5

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak,

o godz. 15:36 zamknął wspólne posiedzenie komisji.

Protokół zawiera 16 ponumerowanych stron. Wszystkie załączniki znajdują się do wglądu w biurze

Rady Miejskiej w Urzędzie Miasta i Gminy we Wrześni.

    

          

                              

                                                                                               Przewodniczący Komisji Edukacji
                    

/-/Bogdan Nowak

Przewodnicząca Komisji Komunalno-Finansowej

/-/Dorota Szykowna

Przewodniczący Komisji Rozwoju Wsi
               

/-/Mirosław Zgoliński

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej

/-/Radosław Garbarek

Protokolant
/-/Anita Grabarek
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